
Sociálna komisia 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 
 

                                                                                                  Košice 08.08.2019 
                                                                                                                           Číslo:2836/2019/OSV-29069 
Prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny 
 

1. Otvorenie: Zasadnutie sociálnej komisie otvorila MUDR. Lenártová, PhD. 
 

2. Schválenie programu: 
MUDR. Lenártová, PhD. navrhla doplnenie programu soc. komisie o bod č. 7a – II. Úprava 
rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2019 
 
Uznesenie č. 27: Sociálna komisia schvaľuje program zasadnutia sociálnej komisie podľa 
predloženého návrhu, vrátane doplnenia bodu č. 7a  
 
Hlasovanie č.1:               Za:  19             Zdržal sa: 0        P: 0 
 

3. Plnenie uznesení sociálnej komisie 

O plnení uznesení informovala Mgr. Nemcová, uznesenia sú priebežne plnené 

Uznesenie č.28: sociálna komisia berie na vedomie ústnu informáciu o plnení uznesení sociálnej   

komisie 

Hlasovanie č.2:               Za:   19            Zdržal sa: 0                P: 0 

4. Doplnenie Správy o výsledkoch kontrol vykonaných Útvarom hlavného kontrolóra Košického 
samosprávneho kraja na základe uznesenia č. 222/2019 z 24. júna 2019: Materiál uviedol vedúci 
referátu všeobecnej kontroly a kontroly majetku Ing. Pangrác z ÚHK. 

 
Uznesenie č.29: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK zobrať na vedomie doplnenie 
Správy o výsledkoch kontrol vykonaných Útvarom hlavného kontrolóra Košického 
samosprávneho kraja na základe uznesenia č. 222/2019 z 24. júna 2019 

 
Hlasovanie č.3:               Za:  19            Zdržal sa:  0              P: 0 

5. Indikatívny zoznam investičných akcií financovaných z úveru od Európskej investičnej banky. 
Materiál uviedol Ing. Schreiber z odboru projektov a investícií. V predloženom návrhu sú 
predstavené projekty financované z úveru EIB ako aj podmienky čerpania predmetného úveru. 
V rozprave vystúpil pán Mgr. Bakši, ktorého zaujímalo, či sa bude realizovať stavebná úprava 
cesty ,,C2 II/3343 Čaňa – križovatka s I/17. Pán Schreiber reagoval, že v  súvislosti s realizáciou 
strategického priemyselného parku Haniska boli nájdené hospodárnejšie riešenia v réžii Správy 
ciest KSK s predpokladanou sumou do 300 tisíc eur. 

 
Uznesenie č.30: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK zobrať na vedomie Indikatívny 
zoznam investičných akcií financovaných z úveru od Európskej investičnej banky 
 
Hlasovanie č.4:               Za:   19           Zdržal sa: 0               P: 0 

 

1.  
6. Zmena doby čerpania a konečnej splatnosti úveru od Európskej investičnej banky. 

Materiál uviedol vedúci odboru financií Dipl. – Kfm. Ing. Michal Demo. K predloženému 
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materiálu neboli vznesené žiadne pripomienky. 

 
Uznesenie č.31: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK  schváliť  zmenu doby čerpania a 
konečnej splatnosti úveru od Európskej investičnej banky 

 
Hlasovanie č.5:               Za:  19             Zdržal sa:0                P:0 

7. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za 1. polrok 2019. 

Materiál uviedol vedúci odboru financií Dipl. – Kfm. Ing. Michal Demo. K predloženému 

materiálu neboli vznesené žiadne pripomienky. 

 
Uznesenie č. 32: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK  zobrať na vedomie plnenie 
rozpočtu Košického samosprávneho kraja za 1. polrok 2019 

 
Hlasovanie č.6:               Za: 19              Zdržal sa:0                P:0 

 
7a) II. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2019 
Materiál uviedol vedúci odboru financií Dipl. – Kfm. Ing. Michal Demo. V rozprave odzneli tieto 
otázky: Ing. Šuleková sa dotazovala čo je spoločnosť Východ s.r.o. a čo je predmetom jej činnosti 
čo Dipl.-Kfm.Ing. Michal Demo objasnil prítomným. Pôjde o s.r.o. založenú KSK a PSK ktorá bude 
riešiť  integrovaný dopravný systém. V rámci Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja bude 
k tomu pripravený samostatný bod, materiály budú k dispozícii v digitálnom zastupiteľstve. 
V diskusii sa pán Sačko opýtal, či dôjde k integrácii autobusovej a železničnej dopravy. 
Integrovaný dopravný systém spojí Prešovský kraj s Košickým, vďaka čomu budú cestujúci na 
jeden lístok využívať viaceré druhy dopravy. Pôjde o jednotný prepravný systém a tarifu. Sídlo 
spoločnosti bude v Košiciach, na Turgenevovej 36. 
 
Uznesenie č.33: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK  schváliť II. Úpravu rozpočtu 
Košického samosprávneho kraja v roku 2019 
 

Hlasovanie č.7:               Za: 19           Zdržal sa:  0              P:0 

 

8. Informácia o poskytnutých dotáciách do 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 5Všeobecne záväzného 
nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006o poskytovaní dotácií v znení neskorších 
zmien a doplnkov. Informácie poskytol vedúci odboru financií Dipl. – Kfm. Ing. Michal Demo. 

 
Uznesenie č. 34: : Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK  zobrať na vedomie informáciu o 
poskytnutých dotáciách do 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 5Všeobecne záväzného nariadenia 
Košického samosprávneho kraja č. 3/2006o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien 
a doplnkov 
 

Hlasovanie č.8:               Za: 19             Zdržal sa: 0               P:0 

 
9. I. etapa protikorupčných opatrení 

Uznesenie sa neprijíma, ide o názov materiálu. 
 

10. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o organizácii 
referenda Košického samosprávneho kraja. Materiál predstavila vedúca organizačného 
oddelenia PhDr. Heribanová.  
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Uznesenie č.35: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK  schváliť Návrh Všeobecne 
záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o organizácii referenda Košického 
samosprávneho kraja 

 
Hlasovanie č.9:               Za:  12             Zdržal sa:  6              P:1 

 
11. Etický kódex volených predstaviteľov Košického samosprávneho kraja 

Materiál predstavila JUDr. Trošanová. Na poslancov a neposlancov komisií sa nevzťahuje 
priznanie majetkových pomerov. Vzťahujú sa ostatné pravidlá Etického kódexu. Etický kódex je 
záväzný pre každého voleného predstaviteľa Košického samosprávneho kraja. Za kontrolu 
a dodržiavanie Etického kódexu zodpovedá Rada pre etiku a Zastupiteľstvo Košického 

samosprávneho kraja. Uviedla, že na ostatných komisiách bolo vznesené pripomienky k bodom 
číslo 7.1 a 7.3, ktoré sa týkajú oznamovacej povinnosti a majetkového priznania. 

 
Uznesenie č.36: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK  schváliť Etický kódex volených 
predstaviteľov Košického samosprávneho kraja 

 
Hlasovanie č.10:               Za:18               Zdržal sa: 2                P: 0 

12.  Dňa 26. júla došlo k úprave názvu materiálu nasledovne: Etický kódex pre organizácie v 
zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja – vzor. Materiál predstavila JUDr. 
Trošanová. V rozprave vystúpil Ing. Holečko s pripomienkou, že Košický samosprávny kraj sa 
v hodnotení transparentnosti samosprávnych krajov umiestnil na poslednom mieste. JUDr. 
Trošanová reagovala tým, že v záujme zlepšenia postavenia Košického samosprávneho kraja v 
oblasti transparentnosti sú predkladané na schválenie materiály uvedené v bodoch č. 11 – 13. 

 
Uznesenie č.37: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK  schváliť Etický kódex pre 
organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja - vzor 

 
Hlasovanie č.11:               Za: 20               Zdržal sa:   0            P: 0 

13. Dňa 26. júla došlo k úprave názvu materiálu nasledovne: Štatút Rady pre etiku volených 
predstaviteľov Košického samosprávneho kraja, jeho schválenie a vymenovanie členov rady. 
Materiál uviedla JUDr. Trošanová.             

Uznesenie č.38: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK  schváliť  Štatút Rady pre etiku 
volených predstaviteľov Košického samosprávneho kraja, jeho schválenie a vymenovanie členov 
rady 
 
Hlasovanie č.12:               Za:  20             Zdržal sa:  0              P: 0 

14. Štatút Komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na ochranu verejného záujmu pri 
výkone funkcií verejných funkcionárov. Materiál predstavila JUDr. Trošanová.  

 

Uznesenie č.39: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK  schváliť  Štatút Komisie 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií 
verejných funkcionárov 
 

Hlasovanie č.13:               Za:   20            Zdržal sa:  0              P: 0 
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15. Zásady a postup pre udeľovanie verejných ocenení Košického samosprávneho kraja 
Materiál predstavila vedúca organizačného oddelenia PhDr. Heribanová. Súčasné platné 
ocenenia budú udelené v tomto roku. Časť ocenení sa ponecháva v platnosti. 
 
Uznesenie č.40: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť Zásady a postup pre 
udeľovanie verejných ocenení Košického samosprávneho kraja 
 
Hlasovanie č.14:               Za: 20              Zdržal sa:   0             P:00 

16. Kritéria súladu predloženej žiadosti o poskytnutie finančného príspevku z MPSVaR na rok 2020 
s Koncepciou rozvoja sociálnych služieb v Košickom kraji. Materiál predstavila vedúca odboru 
sociálnych vecí Mgr. Nemcová.  
Kritériá súladu boli vypracované v súlade s §83 ods 9 a 10 zákona 448/2008 Z.z. Každý 
neverejný poskytovateľ tento rok obdržal písomné potvrdenie súladu s koncepciou rozvoja SS 
KSK. V roku 2020 bude OSV pripravovať novú koncepciu rozvoja SS a nevylučuje aj možnú 
zmenu kritérií súladu a dôraznejšie kontrolnú činnosť zameranú na plnenie zadefinovaných 
kritérií.   

 
Uznesenie č.41: Sociálna komisia berie na vedomie ústnu informáciu o kritériách súladu 
predloženej žiadosti o poskytnutie finančného príspevku z MPSVaR na rok 2020 s Koncepciou 
rozvoja sociálnych služieb v Košickom kraji 

 
Hlasovanie č.15:               Za:  21             Zdržal sa:                P: 

 
17. Informácia o aktivitách referátu pre integráciu sociálne vylúčených komunít za predchádzajúce 

obdobie (stretnutia komunitných centier, seminár o sociálnom podnikaní,..) + pripravené 
aktivity referátu 

 Informáciu o aktivitách referátu pre integráciu sociálne vylúčených komunít za predchádzajúce 
obdobie poskytol Mgr. Ontko v písomnej forme. Nasledovala rozprava, v ktorej pán Ogou 
namietal realizáciu projektu druhošancového vzdelávania, z dôvodu, že už v roku 2004 sa 
realizoval cez EQUAL projekt druhošancového vzdelávania a materiál k nemu je k dispozícii na 
odbore školstva. Ladislav Ontko namietal, že projekt sa realizuje, keďže jeho nositeľ – združenie 
ETP Slovensko, pracujúce mnoho rokov s rómskou menšinou, videlo v praxi potrebu tohto 
vzdelávania a vnímalo nedostatočné možnosti ponúkaných služieb pre záujemcov 
o absolvovanie tohto typu vzdelávania. Dôležitým faktom je, že Úrad KSK je len osloveným 
partnerom, nie iniciátorom projektu. Druhošancové vzdelávanie si kladie za cieľ riešiť 
u jednotlivcov neukončené základné vzdelanie. Toto je možné dosiahnuť aj cez vybrané základné 
školy a tiež cez tzv. „F“ odbory v rámci stredných odborných škôl / dvojročné odbory, kde sa 
okrem ukončenia základného vzdelávania realizuje aj príprava na konkrétne remeslá, ako napr. 
murár, maliar, krajčírka a i. Ing. Imrich Holečko: Som súčasťou pracovnej skupiny pre prípravu 
ďalšieho programovacieho obdobia štrukturálnych fondov. Z plánu úloh na ďalšie obdobie, ktorý 
predložil referát pre integráciu sociálne vylúčených komunít  je jasné, že mnohé plánované úlohy 
by bolo možné prepojiť a zefektívniť v rámci tohto procesu. Bolo by prospešné, aby sa Úrad KSK 
zapojil do tejto pracovnej skupiny a tak by bolo možné lepšie skoordinovať aktivity. Mgr. Monika 
Šeďová: V prehľade spolupracujúcich organizácií referátu chýba Úrad práce. Prosím o jeho 
doplnenie.  

Uznesenie č.42: Sociálna komisia berie na vedomie ústnu informáciu o aktivitách referátu pre 
integráciu sociálne vylúčených komunít za predchádzajúce obdobie (stretnutia komunitných 
centier, seminár o sociálnom podnikaní,..) + pripravené aktivity referátu 
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Hlasovanie č.15:               Za:  20             Zdržal sa:  1              P: 

 
18. Rôzne: Termín zasadnutia sociálnej komisie – 25.9. – 13.00 – zasadačka 242, úrad KSK   

 
 

19. Záver: MUDR. Lenártová, PhD., poďakovala prítomným za účasť a zasadnutie komisie ukončila. 
 
Zapísala: 08.08.2019 
Mgr. Monika Bérešová                                                   
 
 
 
                                                                                             MUDR. Lenártová, PhD. 
                                                                                   V zastúpení predsedníčky komisie 


